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Slovo redaktora

Veľká láska dokáže malé veci premieňať na veľké. 
Iba láska dáva našim skutkom hodnotu.

        Faustína Kowalská

Vážení čitatelia,

Už o niekoľko dní sa začne leto a čoskoro vkročíme do druhej polovice 
roku 2011. Čas neuprosene beží, každým novým dňom sme trochu starší a 
tiež bližšie záverečným udalostiam, ktoré Boh naplánoval pre tento svet. 
Zo scéne každodenne niektorí zostupujú a tiež na svet prichádzajú noví 
obyvatelia našej planéty. Od vydania posledného čísla nášho časopisu sme 

boli svedkami, že si Pán povolal k sebe niektorých veľkých Božích mužov, služobníkov evanjelia, ktorí 
odišli, aby sa stretli s Pánom a prijali zaslúženú odmenu. Oni už svoj beh dobežali, ale my, my sme ešte 
tu, musíme bežať svoj životný beh, dobrý boj bojovať a vieru zachovať, až kým sa nestretneme s Pánom 
a neprijmeme z Jeho rúk neuvädnuteľnú korunu.

Svet v poslednej dobe prechádza rôznymi ťažkými obdobiami. Len si spomeňme na zemetrasenia, 
vojny, nepokoje, povodne, prírodné katastrofy, ekonomickú krízu. Bežný človek je prirodzene naplnený 
strachom, obavami a neistotou, ale kresťan môže mať nádej a istotu za každých okolností.  Ak sme svoje 
životy založili na Skale, ktorou je Ježiš Kristus, a stojíme pevne na nej, nemusíme sa báť ani strachovať. 
Akékoľvek sú nebezpečenstvá, turbulencie, katastrofy a otrasenia, s ktorými sa svet stretáva, alebo sa 
bude stretávať, ak si svoj život založil na Ježišovi Kristovi môžeš žiť v pokoji, bezpečí a v radosti.

V dnešnej dobe môžeme počuť rôzne hlasy, z rôznych strán, ktoré nám nesú rozdielne posolstvá a idey. 
Bežný človek je samozrejme zmätený, ale kresťan môže mať nádej a istotu, lebo môže počuť hlas Boží, 
posolstvo Stvoriteľa a Udržovateľa sveta. Je to hlas, ktorý nám vždy  prináša jasné inštrukcie a ukáže 
nám smer, v ktorom máme isť. Verím, že sa i autori textov v tomto čísle časopisu Manna snažili zachytiť 
ten signál z neba a preniesť nám posolstvo, ktoré nás povzbudí a inšpiruje s vierou a trpezlivosťou bežať 
náš životný beh, vyplniť svoje poslanie na zemi, žiť plodný život na slávu Toho, ktorý nás povolal zo tmy 
do svojho predivného svetla a naplniť Jeho plány pre naše životy.

Pán vám žehnaj

          Vladimir Červeni



Evanjelista Ján napísal o Ježišovi, ktorý bol to 
slovo na počiatku, že prišiel medzi nás a hľadeli 

sme na jeho slávu, na slávu jako  jednorodeného 
od Otca a bol plný MILOSTI a PRAVDY...
Je zaujímavé uvažovať o niekom, kto obsahuje 
obidve tieto veci v sebe: Milosť, nezaslúženú 
lásku, priazeň. Niečo, čo dostaneš akoby z 
protekcii; Pravdu, správne počínanie, niečo čisté, 
nekorumpované, niečo, čo sa nedá podplatiť, 
správny rozsudok bez pripúšťania emócií.  Akoby 
nespojiteľné a predsa obsiahnuté v Ježišovi: 
MILOSŤ A PRAVDA. To je náš BOH!
Odplata za hriech je smrť.
Dávid rozprava o blahoslavenstve človeka, 
ktorému Boh nepočíta hriechy. Biblia hovorí , 
že kde sa rozmnožil hriech, tam sa ešte väčšmi 
rozmnožila milosť Božia. Milosť si nemôžeš 
zaslúžiť. Môžeš ju prijať, OPUSTIŤ hriech a žiť v 
slobode.
Lukáš, 15.  kapitola sa začína veršom: „A pribli-
žovali sa k nemu VŠETCI publikáni a hriešnici, 
aby ho POČULI.“ A farizejovia a zákonníci reptali 
a vraveli: „Tento prijíma hriešnikov a je s nimi.“
Verím, že Ježiš, dokonalý Boží syn, ten ktorý nikdy 
nezhrešil, mal by čo povedať  tým „publikánom a 
hriešnikom“ o ich hriechoch a následkoch. Veď 
pred Ním sú všetky veci nahé a odkryté. Verím, že 
Ježiš hovoril niečo iné. Lebo slovo hovorí, že oni 
sami prichádzali k Nemu, aby ho počuli. Pretože 
Ježiš hovoril inak ako mohli počuť každú sobotu v 
“kostoloch”, Jeho postoj voči nim bol iný. 
Náboženstvo znevažuje človeka a spúšťa ho dolu, 
Boh si váži človeka a miluje ho. 
Mojžiš na konci svojho života z veľkej skúsenosti 
so svojím Bohom povedal o Bohu:  „Ako veľmi 
miluješ ľudí!“ 5. Mojžišova 33:3
Dokonca o Ježišovi hovorili, že je PRIATEĽ 

hriešnikov. Priateľ je niekto, kto sa správa 
priateľsky ku niekomu.
V Lukášovi v 15. kapitole od  11 verša Ježiš 
porozprával toto podobenstvo:
Nejaký človek mal dvoch synov.  A mladší z 
nich povedal otcovi: Otče, daj mi patriaci mi 
podiel z majetku A on im rozdelil majetok.  A 
po nie mnohých dňoch zhromaždil všetko ten 
mladší syn a odcestoval do ďalekej krajiny. A 
tam rozmrhal svoje imanie žijúc prostopašne. 
Keď potom všetko premrhal, nastal veľký hlad 
v tej krajine, a on začal trpieť núdzou. A išiel a 
pripojil sa ktorémusi z občanov tej krajiny, a ten 
ho poslal na svoje polia pásť svine.  A žiadal si 
môcť naplniť svoje brucho mlátom, ktoré žrali 
svine, ale mu ho nikto nedával. No, potom vstúpil 
do seba a povedal: Koľko nájomníkov môjho 
otca má hojnosť chleba, a ja tu hyniem hladom!  
Vstanem a pôjdem k svojmu Otcovi a poviem mu: 
Otče, zhrešil som proti nebu i pred tebou, takže 
už viacej nie som hoden volať sa tvojím synom; 
učiň ma jako jedného zo svojich nájomníkov. 
A vstal a prišiel k svojmu otcovi. A ešte keď 
bol ďaleko, uvidel ho jeho otec a bol pohnutý 
milosrdenstvom. A bežal a padol mu okolo krku a 
bozkával ho. A syn mu povedal: Otče, zhrešil som 
proti nebu i pred tebou a nie som viacej hoden 
volať sa tvojím synom. Vtedy povedal otec svojim 
sluhom: Vyneste rýchle to prvé rúcho a oblečte 
ho a dajte prsteň na jeho ruku a sandále na nohy 
a doveďte to kŕmne teľa a zabite, a jedzme a 
veseľme sa, lebo tento môj syn bol mŕtvy a ožil; 
bol stratený a našiel sa. A začali sa veseliť. A jeho 
starší syn bol na poli. A ako tak išiel a priblížil sa 
domu, počul hudbu a kolotanec. A zavolajúc si 
ktoréhosi zo sluhov vypytoval sa, čo je to. A on 
mu povedal: Tvoj brat prišiel, a tvoj otec zabil to 
kŕmne teľa, že ho zdravého prijal. A on sa nahneval 
a nechcel vojsť. Vtedy vyšiel jeho otec a prosil ho.  
Ale on odpovedal a riekol svojmu otcovi: Hľa, tak 
mnoho rokov ti slúžim a nikdy som neprestúpil 
tvojho prikázania, a mne si nikdy nedal ani len 

„Lebo Syn človeka prišiel hľadať 
a spasiť to, čo bolo zahynulo.“ 

Lukáš 19;10
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kozľaťa, aby som sa poveselil so svojimi priateľmi. 
No, keď prišiel tento tvoj syn, ktorý so smilnicami 
prežral tvoj majetok, zabil si mu to kŕmne teľa.  A 
on povedal: Dieťa, ty si vždycky so mnou, a všetko 
moje je tvoje; ale veseliť a radovať sa patrilo, lebo 
tento tvoj brat bol mŕtvy a ožil. 
Zaujímavý príbeh o tom, ako jeden otec stratil 
syna a jeho starší syn stratil svojho brata a 
nakoniec sa ten stratený znovu vracia. Keď čítame 
od počiatku Lukášovu 15. kapitolu, môžeme sa 
dočítať o človekovi, ktorému sa stratila ovca, on 
nechal devedesiat deväť a odišiel, aby hľadal tú 
stratenú, až pokým ju nenašiel. Ďalej, poznáme 
tú udalosť , keď jedna žena stratila z desiatich 
grošov jeden. Zažla sviece, vyzametala dom, aby 
len nenašla ten jeden groš. Oba príbehy sa končia 
tak, že Ježiš hovorí o radosti, ktorá nastane, keď 
sa niečo stratené nájde.
A nakoniec, v 11. verši začína podobenstvo o 
mladšom synovi „nejakého“ otca, ktorý sa stratil.
Môžeme spozorovať ale jednu vec: NIKTO nešiel 
hľadať tohto strateného.
Možno si myslíme, že to mal urobiť otec? On 
predsa všetok majetok rozdelil svojim dvom 
synom a tak spravovať dom mal ten najstarší. Ale 
predsa aj on stratil BRATA, či to nie je dostatočne 
dobrý dôvod, aby ho šiel hľadať?
Počul som príbeh: Vo vojne Amerika - Vietnam 
mnohí americkí piloti boli prinútení vyskočiť 
zo svojich lietadiel, pretože boli trafení. Mnohí 
určite prežili, ale keďže boli na nepriateľskom 
území, nemali mnoho šancí sami prežiť. Raz jeden 
pilot, podobne ako mnohí iní, bol trafení, resp. 
jeho lietadlo, a musel vyskočiť padákom, aby sa 
zachránil. A tak  sa ocitol v lese sám, opustený a 
stratený. Ibaže tento mladý chlapík mal v Amerike 
svojho brata, ktorý akonáhle počul zvesť, že 
jeho brat je tam niekde v lese stratený a sám, 
si povedal: Ja predám všetko, čo mám, odídem 
tam na nepriateľské územie, budem chodiť tými 
lesmi, nájdem svojho brata a dovediem ho späť 
domov! Medzi ostatnými vojakmi, ktorí boli v 
lese, sa rozniesol chýr:  Chodí tu človek, ktorý 
hľadá svojho strateného brata, ušetrite mu život! 
Otázka je: ako ja a ty budeme reagovať, keď vieme 
za náš brat alebo sestra sú stratení tam niekde?
Keď sa ten márnotratný syn vracal domov, vidíme 
aké bolo otcovo srdce. On ho čakal, vyzeral, 
miloval a odpúšťal. Raduje sa a robí mu hostinu. 
Predsa, on je jeho SYN!  Možno by niekto povedal, 

že si on nič z toho nezaslúžil, on sklamal otcovu 
dôveru, a keď to raz urobil, nezaslúžil si druhú 
šancu. Možno, ale v  otcovom srdci sa skrývalo 
niečo: láska, ktorá hovorí:  aj keď by mi znovu 
urobil túto vec, ja ho stále budem milovať. Veď on 
je môj syn. Možno bol stratený, ale nikdy neprestal 
byť synom.
Boh cez proroka Jeremiáša 31:3 hovorí: Milujem 
ťa večnou láskou, preto ti ustavične činím milosť.
Ten starší syn sa vracia a neraduje sa. Nehovorí 
„môj brat” , ale hovorí otcovi tento TVOJ syn. 
Neprijíma tohto „márnotratníka“ ako SVOJHO 
brata. Z jeho slov vidíme tú neochotu byť pri 
otcovi, aj keď nikdy neodišiel preč. Hovorí : „Tak 
mnoho rokov ti slúžim a nikdy som neprestúpil 
tvojho prikázania...“ Nepochopil, že vzťah otcov 
so synom je vzťah lásky a nie zaslúžená priazeň. 
Ježiš prišiel na tento svet, chodil týmto svetom a 
hľadal, kto je stratený, opustený, sám v hriechu, 
odhodený vo svete. To je ten obraz:  Ja pôjdem, 
Otče, a dovediem ho späť domov. Keď bol 
ukrižovaný mnoho ľudí bolo tam. On si našiel čas 
za jedného kriminála a hovorí s ním: Dnes budeš 
so mnou v raji...
Verím, že ten istý Ježiš, ktorý bol tu pred 2000 
rokmi aj dnes chodí týmto svetom. Skrze mňa a 
skrze teba, brat a sestra!
On chce cez nás milovať ľudí. Nebuďme ako ten 
starší syn, ktorý „robil na poli“ a nezaujímal ho 
brat, ktorý sa trápil v cudzine.
Ak sa nazývame synmi a dcérami Otca, mali by 
sme odrážať  charakter a srdce nášho nebeského 
Otca!

Ján Lacko
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Exodus 4:1-4  
A Mojžiš odpovedal a riekol: Ale hľa, neuveria mi, a neposlúchnu môjho hlasu, 

pretože povedia: Neukázal sa ti Hospodin.
 A Hospodin mu riekol: Čo je to v tvojej ruke? A on odpovedal: Palica.

A riekol: Hoď ju na zem! A keď ju hodil na zem, obrátila sa na hada. A Mojžiš utekal pred ním.
Ale Hospodin riekol Mojžišovi: Vystri svoju ruku a chyť ho za chvost. 

A vystrel svoju ruku a lapil ho. A obrátil sa v jeho ruke na palicu.

Mojžiš sa nachádza na púšti a práve pasie stádo svojho svokra. Už si zvykol na nomádsky spôsob 
života. Práve vtedy ho Boh oslovuje a mení jeho všedný život. Mojžiš sa rozpráva s Bohom z 
horiaceho kra. Večný Boh Stvoriteľ hovorí priamo k Mojžišovi, aby vyzul svoju obuv, pretože zem, na 
ktorej stojí je svätá zem. Mojžiš poslúcha priame Božie nariadenie, ale potom sa dohaduje s Bohom. 
On vyhovára Bohu nasledovné: nemôžem vykonať to, k čomu ma povolávaš. Nehovorím elokventne 
a národ mi nebude veriť, že si ma Ty poslal.
Verím, že ste si všimli,  že Boh povoláva, aby sme vykonali niečo, čo predstavuje pre nás 
nepríjemnosť. Je to jednoduchý princíp – Boh chce, aby sme sa vystreli vo viere. Boh od nás  
niečo žiada vykonať, aby zistil do akej miery Mu dôverujeme, aj keď to pre nás nemá zmysel. 
Boh nepotrebuje naše schopnosti, ale požaduje od nás, aby sme Mu boli k dispozícii. Boh sa pýta 
Mojžiša: Čo je to v tvojej ruke? V Mojžišovej ruke to bola iba palica, ale keď poslušne na Boží príkaz 
palicu hodil na zem, premenila sa na hada. Odbehol. Nemám rád hadov a nemáte ich radi ani mnohí 
z vás. Boh potom žiada od Mojžiša nasledovnú nepríjemnú vec, a to je, aby chytil hada za chvost. 
Hadov nechytáme za chvost, lebo by nás poštípali. Ale Mojžiš poslúcha Boha aj v tomto. Poslušnosť 
priniesla výsledok, had sa znovu premenil na palicu.
Boh použil Mojžiša a palicu, aby vyslobodil svoj národ z Egypta:
• palicou sa Mojžiš dotkol rieky Níl a vody sa premenili na krv /7:17/
• palicou vyviedol žaby na Egypt /8:5/
• palicou uderil prach zeme a premenilo sa vo vši /8:16/
• palicou vztiahol smerom ku nebu, a bolo hromobitie, ľadovec a oheň /9:23/
• palicou priviedol kobylky /10:13/
• palicou rozdelil červené more /14:16/
• palicou uderil skalu a ona vydala vodu /17:6/
• keď držal palicu zdvihnutú hore k nebu, jeho bojovníci víťazili /17:9/
A Mojžiš videl len palicu vo svojej ruke. A čo TY máš vo svojej ruke? Jochebed mala iba trochu slamy 
vo svojej ruke, ale uplietla košiar a tým zachránila svojho syna Mojžiša od istej smrti. Mária mala 
bubon vo svojej ruke, ale ho použila a pritom inšpirovala aj ostatných, aby oslávili Božiu vernosť. 
Teda, čo sa nachádza v tvojej ruke?
Anna držala v náručí malé dieťa, ale keď ho oddala Bohu, z neho sa stal veľký prorok. Rút mala vo 
svojej ruke trochu jačmenných klasov, ale to jej prinieslo živobytie a priviedlo ju do rodokmeňu 
Pána Ježiša.
Malý chlapec mal iba 5 chlebíkov a trochu rýb, ale Ježiš to použil a nakŕmil päťtisícový zástup. Tak, 
čo je to, čo máš vo svojej ruke?
Vdova mala iba trochu múky na jedno jedlo pre ňu a jej syna, ale Boh to použil, aby nakŕmil jej 
rodinu aj proroka počas obdobia hladu v Izraeli. Čo je to v tvojej ruke? Chcel by si položiť to, čo máš 
vo svojej ruke do Božích rúk, a On tým zmení svet? Pozri sa do seba, a pýtaj sa sám seba: Čo je to, čo 
vlastním a Boh to môže použiť? Dám to Bohu k dispozícii?

Jaroslav Andrášik

 Čo je to v tvojej ruke?  
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Ktoré meno je najkrajšie?
Ktoré je najzvláštnejšie?
Ktoré je najvzácnejšie? 
Ktoré je ponad všetky mená?

Je to možno pre teba: Ján alebo Michal, možno 
Pavel alebo Ondrej, či Martin alebo Dávid, Filip, 
možno Daniel…A dalo by sa tu ešte napočítať 
mnoho a mnoho pekných mien.
Pre niekoho je istotne niektoré z tuná 
napočítaných, pre niekoho je to meno svojho 
dieťaťa, no skutočnosť je, že je jedno meno, ktoré 
prevyšuje všetky mená tohto sveta a je to meno 
JEŽIŠ, meno Spasiteľa sveta, meno ktoré určil sám 
Boh.
Oznámil to cez anjela Gabriela najprv Márii, 
matke Pánovej, keď ju navštívil oznamujúc jej 
plán Boží pre záchranu sveta: „Neboj sa Mária, 
lebo si našla milosť u Boha a hľa, počneš v živote 
a porodíš syna a nazveš Jeho meno JEŽIŠ!“ Luk. 
1:26-31
Tak podobne anjel Pánov oznámil aj Jozefovi vo 
sne povediac: „Jozefe, neboj sa prijať Máriu svoju 
manželku, lebo to, čo je v nej počaté je zo Svätého 
Ducha a porodí syna a nazveš Jeho meno JEŽIŠ...!“ 
Mat. 1:18-21   
Tak Jozef a Mária nemuseli rozmýšľať ako 
pomenovať svoje dieťa, t.j. svojho syna. Meno 
Ježiš bolo určené samým Bohom. 
-Neskoršie o tom osvedčuje aj Pavel apoštol vo 
svojom liste, ktorý písal veriacim do Filíp a tvrdí, 
že: „Boh mu dal meno ktoré je nad každé meno.“ 
Fil. 2:9
Teraz ľudí zaujíma prečo je meno Ježiš zvláštnejšie 
nad ostatné mená, alebo čo je to, v čom meno Ježiš 

prevyšuje ostatné mená. Aký je rozdiel medzi 
menom Ježiš a všetkými ostatnými menami.
Rozdiel je v hodnote všetkého toho, čo nám 
prináša alebo môže priniesť a čo môžeme 
nadobudnúť a nájsť v mene Ježiš. 

Máme k tomu i dôvody, ktoré nachádzame 
zapísané v Biblii a ktoré svedčia, že je to: 

LÁSKA KRISTOVA
Nikto z ľudí nemiluje ako miluje Ježiš. Pavel to 
zistil a píše o tom veriacim do Rímu.  Rim. 5:6-10
Zdôrazňuje tu lásku Krista, ktorý zomrel za nás, 
keď sme my ešte boli hriešnici a cez Jeho obeť, 
čistú a svätú krv sa nám dostáva    
- ospravedlnenie,
- Zmierenie s Bohom,
- záchrana od budúceho hnevu.
Tieto tri veci môže nájsť každý človek jedine v 
mene Ježiš a nikde viacej. Tak skrze Jeho lásku 
prichádzame k nasledovnej hodnote a to je:

SPASENIE
 V Sk. Ap. 4:12 nachádzame ako Peter v Jeruzaleme 
svedčí: „A nieto v inom nikom spasenia, lebo ani 
nieto iného mena pod nebom daného ľuďom, v 
ktorom by sme mali byť spasení.“ 
Tak môj brat, sestra, priateľu, mladý či starý, 
spasenie svojej duši nájdeme jedine v mene Ježiša 
Krista. Lebo len Ježiš zomrel, dal svoj život a Jeho 

MENO NAD KAŽDÉ MENO!
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Preto aj Boh jeho povýšil nad všetko a dal mu z ľúbosti meno, ktoré je nad každé meno.
Ep. Fil. 2:9

Lebo to, čo dostávame v mene Ježiš, 
v žiadnom inom mene nikdy nedostaneme. 
Tak je veľké bohatstvo Božej lásky a moci 

zjavené a dané ľuďom skrze meno Ježiša Krista. 



krv prináša očistenie a odpustenie hriechov, ako 
o tom čítame v Sk. Ap. 10:43 – „Jemu vydávajú 
svedectvo všetci proroci, že odpustenie hriechov 
dostane skrze Jeho meno, každý kto verí v Neho.“

KRST
Odpustenie hriechov alebo očistenie svedomia 
od hriechov dostávame v krste na meno Ježiša 
Krista. Tak bolo od začiatku:  v Jeruzaleme - Sk. 
Ap. 2:38, v Samárii - Sk. Ap. 8:16, v Cezárei - Sk. 
Ap. 10:48, v Efeze - Sk. Ap. 19:5 a je tomu ešte 
stále tak aj dnes.
Je istý spôsob a cesta spasenia cez krst na meno 
Ježiša Krista ako môže človek byť vykúpený, 
ospravedlnený a slobodný.

OSPRAVEDLNENIE A VYKÚPENIE
Ep. Rim. 3:24 – „Ospravedlňovaní súc darmo Jeho 
milosťou, skrze vykúpenie, vykúpenie v Kristu 
Ježišovi.“
1 Kor. 6:11 – „...ale ste ospravedlnení v mene Pána 
Ježiša Krista...“
Tieto dôkazy nám jasne svedčia, že ospravedlnenie 
a vykúpenie sa nám nemôže dostať cez žiadne 
meno tu na tejto zemi – jedine cez meno Ježiša 
Krista.

SYNOVSTVO
Ef. 1:5 – „Predurčiac nás k synovstvu skrze Ježiša 
Krista...“
Je predivný pocit byť dieťaťom Božím, lebo ako 
deti Božie máme mnohé zasľúbenia a privilégia. 
Môžeme okusovať z dobroty Otcovej a máme 
nádej na dedičstvo večného života.
 Gal. 4:7 – „A tak už nie si sluha, ale syn a jestli 
syn, aj dedič Boží skrze Krista.“ Je toto stav nášho 
života, že sme sa stali tak blízki so samým Bohom, 
do ktorého nás doviedol sám Ježiš.
A teraz pre každého, ktorý toto všetko do teraz 
spomenuté prežil a prijal v mene Ježiša Krista 
ponúkajú sa nové pohodlnosti v zasľúbeniach v 
tomto drahom mene. 
Ako sú:

PROSBY A MODLIDBY

Ev. Ján 14:13-14 – „A čokoľvek budete prosiť 
v mojom mene, učiním to...“ osvedčuje sám Pán 
Ježiš. Podobne v Ev. Ján 16:24 – „Dosiaľ ste za nič 
neprosili v mojom mene, proste a dostanete, aby 
vaša radosť bola naplnená.“ Sú to isté a pravdivé 
zasľúbenia dané Ježišom Kristom pre potreby 

každého jedného z nás a hľa div – sú to verné 
zasľúbenia. Tak veľakrát sme boli sklamaní, keď 
nám niektorí ľudia, už či známi alebo menej 
známi,  sľúbili a potom nikdy nesplnili. Práve 
preto je meno Ježiš nad každé meno. 

UZDRAVENIE – DIVY A ZÁZRAKY
Keď sa stane neobyčajný skutok, tak tomu 
hovoríme, že je to div. Pre taký neobyčajný skutok 
potrebná je zvláštna sila – moc. Boh má najvyššiu 
silu. Jób raz osvedčil, že silný Boh je zvrchovane 
mocný a vládne velebne vo svojej sile. Táto moc a 
sila aj dnes sa prejavuje v mene Ježiša Krista.
Svedectvo máme o tom v Skutkoch 3:6, keď 
v Jeruzaleme Peter a Ján uzdravili chromého 
človeka, ku ktorému sa obrátili so slovami: 
„Striebra a zlata nemám, ale čo mám to ti dám: 
V mene Ježiša Krista vstaň a choď!“ Chytil ho za 
ruku a ten, ktorý bol dovtedy chromý – vyskočil 
a bol uzdravený. O moci uzdravenia aj neskoršie 
svedčí Peter - Skutky 4:10 – pred staršími a ich 
kniežatami, že len menom Ježiša Krista ten človek 
bol uzdravený. Peter sa taktiež spoľahol na tú 
moc uzdravenia aj v meste Lydde, kde sa stretol s 
človekom, ktorý bol porazený. Obrátil sa k nemu a 
povedal mu: „Eneášu, Ježiš Kristus ťa uzdravuje!“ 
– on hneď vstal a bol uzdravený. - Skutky 9:32-34
Vďaka Bohu za uzdravujúcu moc, ktorá sa 
prejavovala v mene Ježiš, ako vtedy, tak sa i dnes 
prejavuje a do budúca nám zaisťuje:

VEČNÝ ŽIVOT
Rim. 6:23 – „...ale dar Boží daný z milosti je večný 
život v Kristu Ježišovi v našom Pánovi.“

            Tak všetci, ktorí sme už zažili, či sčasti, alebo 
v hojnosti všetkých hodnôt milosti, lásky a moci 
v mene Ježiša Krista – držme sa ho, spoliehajme a 
očakávajme aj do budúca na to slávne meno.
Všetci vy, ktorí ste ho ešte nespoznali, pripojte 
sa k nám a spoznajte prečo je skutočne JEŽIŠ –  
MENO NAD KAŽDÉ MENO.
Nech je večná sláva a česť najvzácnejšiemu menu  
– menu JEŽIŠ .     
     Krížov Ján
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Vďaka len veľkej Božej milosti dnes 
nachádzame opravdivé šťastie zo spasenia a 
z prežívania všetkých do teraz spomenutých 
hodnôt darovaných nám v mene Ježiša Krista 

a vo večnosti, život večný.



Ježiš ma miluje, to viem, lebo Jeho slovo mi to hovorí...
...Tie slová som si pospevovala ešte ako štvorročná. Počas 
detstva som bola vychovávaná tak, že som mala známosť 
o Ježišovi. Moja stará mama ma naučila modliť sa, a tak 
som sa modlievala od malých nôh každý večer (často 
rutinne). Bola som, ak to môžem tak nazvať, deklarovaná 
za evanjeličku, lebo som bola pokrstená ešte ako dieťa 
v kostole a neskôr som bola aj pri spovedi. Vtedy som 
v celku nechápala význam toho všetkého, jednoducho 
to sa tak robí a hotovo, myslela som si. Postupne, rok 
za rokom, prišlo obdobie, ktoré je asi pre každé dieťa 
celkom ťažké, boli to teen roky. Vtedy sa všetkým 
začínajú rozširovať horizonty plné farieb života, žiaľ, 
tie často nemajú spektrálny výzor. Pátranie, hľadanie, 
narážanie na nespočetné neporozumenia väčšinu 
teenagerov privádzajú k vyskúšaniu a experimentovaniu 
so všetkým, čo je vôkol nich, resp. všetkým, čo je v ich 
okolí a čo sa im ponúka. Tak postupne z detskej čistej 
viery v Ježiša narástlo  dievča, ktoré hľadá svoje šťastie 
niekde inde. S nástupom na strednú školu sa môj život 
formoval tak, ako čo sa aj väčšine mladým vo svete 
formuje. Zahŕňal všetky veci čo svetský spôsob života 
môže obsahovať. Bolo to konštantné navštevovanie 

diskoték s kamarátkami a hľadanie svojho kúska šťastia 
všade a vo všetkom, čo sa ponúkalo. Vôbec, ale vôbec 
som nemala povedomie o tom, že možno to, čo robím 
a spôsob, akým žijem nie je správny. Je to naozaj ako 
stav spiaceho človeka. Úprimne, ja som svoje šťastie 
v tom všetkom aj nachádzala (človek, keď spí si nie je 
toho vedomý). Bola som „šťastná“, vždy prichystaná 
na akciu s kamarátkami. Svojich devätnásť rokov som 
trávila v chápaní, že si žijem život tak, ako by som mala, 
veď tak ho žije väčšina, či nie? Keď ste neprestajne v 
prítomnosti všetkého, čo je vo svete, myslíte si, že 
žijete ten najsprávnejší a hlavne „najnormálnejší“ život. 
Nemôžem nepovedať, že sa postupne čoraz viac otázok 
vynáralo, na ktoré som nemala odpoveď. Keď som sa 
pozastavila a pochopila cyklus života, nemohla som si 
pripustiť, to je to, áno, raz budem mať manžela, deti, 
vnúčatá, budem babka a... Začala som pomaly uvažovať 
nad tým, že v živote určite musí existovať nejaká 
významnejšia podstata. Predsa moje hľadanie pravdy 
šlo v úplnosti zlým smerom. Teraz, keď sa pozastavím 
musím poznamenať, že vo svete všetky náboženstvá 
majú hodnotu v očiach ľudských, okrem ozajstného 
kresťanstva. Keď sa obzriete kníhkupectvá sú plné 
Feng shui kníh, tiež rôznych psychologických, tých o 
horoskopoch, vešteniach, čiernej, bielej mágii a iba 
málopočetné ponúkajú Bibliu. V Petrovci bola jedna 
udalosť, na ktorú sa chystala hádam celá dedina. Bolo 
to evanjelizačného rázu (vtedy som nepoznala význam 
slova evanjelizácia). Keď všetci šli, chcela som aj ja ísť 
sa pozrieť, len tak zo zvedavosti. Kázal jeden brat z 
Ameriky. Pamätám si na slová, ktoré povedal,  Boh ťa 
povoláva dnes, teraz máš šancu prijať Ježiša do svojho 
srdca,  na znak čoho pozýval ľudí vystúpiť pred oltár. 
Keď to vyslovil, akoby moje srdce bolo prebodnuté 
šípom, jednoducho bola som presvedčená, že tie slová 
boli práve pre mňa. Pocítila som v srdci, že dnes je ten 
deň, teraz je ten čas. Bol to pocit, že som sa musela 
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Svedectvo

Ježiš ma miluje, to viem,



rozhodnúť hneď v tom okamihu Áno alebo Nie. 
Napriek všetkým dovtedajším presvedčeniam, 
vlastným filozofiám, to všetko v tom okamihu 
zmizlo a bolo nahradené pre mňa úplne novým 
pochopením, pravdou o Spasiteľovi. Rozhodla 
som sa povedať Ježišovi Áno. Od toho dňa prešlo 
vyše päť rokov a aj napriek tomu, že som uverila aj 
naďalej sa moja cesta nevzpriamila úplne. Všetci mi 
hovorili aj kamaráti, kamarátky ak je to po hranicu 
„normály“ tak je to v poriadku alebo ak si ty šťastná 
tak sme aj my. Konečne z toho dlhého spánku som 
sa mravčími krokmi začala prebúdzať. Keď som 
videla usmiatych a šťastných kresťanov myslela 
som si, ľahko je im, keď oni už nemusia bojovať 
o zachovanie svojej viery. Trvalo to kým som sama 
nepochopila, že život s Pánom je proces a každodenné 
rozhodnutie zastať si na Jeho stranu. V tom čase 
som študovala na Slovensku, nemala som žiadneho 
takpovediac mentora alebo osobu, ktorá by mi mohla 
vysvetliť veci Božie. Tak som sa odovzdala do rúk toho 
najlepšieho Pastiera. Všetko, čo som pochopila, všetko, 
čo som zistila viem vďaka môjmu Pánovi, ktorý ma 
nenechal samu ani na chvíľku. Mnohých ľudí mi dával 
na cestu života, za čo som nesmierne vďačná, lebo 
práve nich použil, aby mi niektoré veci následne cez 
Jeho slovo zjavil. Keďže som nepoznala rozdiely medzi 
učeniami rôznych denominácií nechala som sa viesť 
Bohom. Musím povedať, že som bola asi vo všetkých 
denomináciách s cieľom zistenia tej jednej jedinej 
pravdy. Veľké rozčarovanie na mňa došlo, keď som 
začala vnímať ako sa na mnohých miestach neučí Slovo 
Božie v úplnosti. Tak postupne od jednej denominácie 
k druhej, od jedného presvedčenia k druhému. Schodík 
za schodíkom som pomaly začala mať úplnejší obraz. 
Všade predsa mi chýbalo niečo. Nemala som pokoj v 
takom ponímaní, že Boh je tam hore niekde na tróne 
a nemá žiadny kontakt so svojím stvorením, keď už 
sama som bola svedkom, že Boh  je živý. Teoretická 
úroveň kresťanstva sa mi zdala byť trochu neúplná čiže 
nekompletná, chýbala mi jedna časť v tých učeniach. 
V srdci som úprimne túžila po pravde, po Bohu. Kým 
jedno leto sa nestala taká situácia, keď ma môj brat 
oboznámil s tým, že sa on chce ísť pozrieť do KDC. 
Zaujímavé je, že dovtedy mi to nikdy nenapadlo, ale po 
tom ako môj brat (Boh môjho brata nesmierne používal 
na to, aby sa moja viera posilňovala) to spomenul, 
akoby to bol heuristický moment. Onedlho som sa 

rozhodla navštíviť tú cirkev, kvôli tomu, že dlhší čas som 
nenavštevovala žiadnu  z viacerých dôvodov. Hneď prvý 
raz, keď som sa zúčastnila na službách v KDC, ku mne 
Pán silne hovoril, jednoducho dal mi pocit domova a 
vedela som, že som na správnom mieste. O dva mesiace 
neskôr som bola pokrstená Duchom Svätým, za čo som 
Pánovi nesmierne  a nevysloviteľne povďačná a o dva 
mesiace na to som bola pokrstená v Ježišovo meno. 
Moja, ešte stále krátka cesta s Ježišom, je všetko, len 
nie zvyk, monotónnosť. Zo srdca som vďačná za to, 
že môj Spasiteľ sa ma nevzdal, ani keď som klesala vo 
viere, nevzdal sa ma nikdy. Oslobodil ma od mnohých 
závislostí, niektorých som ani nebola vedomá. Vďaka 
Bohu a Jeho silnej nekonečnej láske, ktorou nás miluje 
som dnes tu každodenne pred Jeho tvárou. Raz mi 
jedna žena povedala, len život s Pánom je šťastný život. 
Myslela som si, že to pekne znie, ale nechápala som 
celkom tomu. Ale dnes môžem povedať život s Ježišom 
je ten najvzácnejší a najšťastnejší aký si človek môže 
predstaviť. 
Touto cestou by som chcela povzbudiť všetkých mladých. 
To, čo je oku milé  a pre telo pôvabné často je pre 
Pána zarmucujúce. Nedajme sa uchvátiť krátkodobými 
pocitmi šťastia tohto digitalizovaného, materiálneho, 
konzumného sveta. Horlivosť za Pánom je to, čo mňa k 
Nemu priviedlo bližšie, nedovoľme, aby sa ten plameň 
v našich srdciach uhasol. Lebo On a iba On si zasluhuje 
všetku chválu, slávu a česť. 
Pred chúťkami mladosti utekaj; ale snaž sa o 
spravodlivosť, vieru, lásku  pokoj s tými, čo z čistého 
srdca vzývajú Pána. 2. Tim 2,22
       
Anna Struhárova
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Čo dnes, z tohto uhla pohľadu, definuje Rachab? 
Jej profesia alebo poslušnosť? Jej zlá reputácia 

alebo viera? Jej život na okraji spoločnosti alebo 
odhodlanie a odvaha vykročiť?

Rachab môže pre nás byť iba príkladom hriechu 
alebo inšpiráciou ako v neprajných a ťažkých 
podmienkach čakať na Božiu záchranu. Rachab bola 
smilnica, okraj spoločnosti, nežila v strede mesta, 
ale bývala na hradbe (Józua 2). Nebola to asi žena 
vysokého vzdelania, ani žena, ktorá by požívala úctu 
svojej doby. Dokonca, ani dnes by sme jej neukázali 
priveľký rešpekt. Na druhej 
strane prešla skúškou odvahy, 
keď ukryla vyzvedačov, poslúchla 
na ich pokyny, vyznaním „...
lebo ten Hospodin, váš Boh, 
je Boh na nebesiach hore i na 
zemi dole“ (Józua 2:11b) ukazuje 
odhodlanosť uveriť v Boha. Vie, 
že tento viditeľný ľud má silného 
neviditeľného Boha. Čo definuje 
Rachab? Poslušnosť, krok viery, 
dôvera, alebo zlá reputácia? 
Rachab svojou vierou zachránila 
nielen seba, ale celý svoj dom. 
Naša reputácia, zlá alebo výborná 
v ľudských očiach, nám neprinesie 
záchranu. Záchranu nám prinesie 
odvaha uskutočniť Boží plán a 
krok viery. Záchranu tvojej rodine 
neprinesie tvoja profesia, zlá 
alebo výborná v ľudských očiach. Záchranu tvojej 
rodine môže priniesť tvoja obetavosť a poslušnosť 
Bohu.  Mesto padlo, padli muži, ženy, deti...bez 
výnimky. Iba Rachab s rodinou bola zachránená. 
Hrozný koniec mesta Jericha bol nový začiatok pre 
Rachab. Keď dovolíme, Boh skoncuje s našimi zlými 
okolnosťami a prinesie záchranu. Očakáva však naše 
slobodné rozhodnutie. Nehľadí na našu pozíciu, 
pozoruje naše srdce. Ľudia môžu uctiť našu pozíciu, 
minulosť alebo nás môžu zavrhnúť. Naša minulosť 
však nediktuje smer našej budúcnosti. Naša viera 

a poslušnosť Bohu určuje smer nášho srdca, našich 
rozhodnutí a zachová náš dom, keď sa vôkol nás 
mocnosti rúcajú. Keď si myslíme, že Boh už s nami 
nič nemôže urobiť, spamätajme sa na Rachab. A keď 
si myslíme, že Boh už s naším blížnym nedokáže nič 
urobiť, spamätajme sa na slová zapísané v Židom 
11:31 „Vierou nezahynula smilnica Rachab...“ V 
jednej vete je slovo „smilnica“ a „viera“ – v dnešnom 
kresťanskom svete často neprípustné spojenie 
slov. Viera víťazí nad hriechom. Keď sme poslušní 
a verní Bohu, tu prichádza na rad vždy objímajúci 
Boh a Jeho láska k nám. Vtedy sa okraj spoločnosti 
dostáva do stredu Božej rodiny, „...A býva (Rachab) 

v strede Izraelovom až do tohto 
dňa...“ (Józua 6:25)
Rachab chcela žiť. A nielen to, 
chcela zachrániť svoju rodinu. 
Či nie je to hrdinka? Či nie je to 
skvelá dcéra a sestra? Rachab je 
príkladom, že naša budúcnosť je 
dôležitejšia ako naša minulosť. Je 
dôkazom, že naše spoločenské 
postavenie neurčuje či sa staneme 
súčasťou Božích plánov. Boh so 
svojou prenikavou a dokonalou 
múdrosťou prekonáva bariéry, 
ide vpred, nie je ohraničený, 
prevyšuje našu realitu a pozýva 
nás do tej svojej. Keď vstúpime 
do Jeho plánov, náš život sa mení, 
a vtedy dokážeme zachrániť aj 
ľudí vôkol seba.
My sme všetci omilostení 

hriešnici, ktorí urobili krok viery a vykročili zo svojho 
hriešneho života. Aj dnes, niet takého dokonalého, 
ktorý by nepotreboval Boží dotyk alebo takého 
hriešneho, ktorého by Boh nemohol umyť dočista 
a dobiela. 

Príbeh o Rachab sa stal mojou životnou inšpiráciou, 
že Boh má záujem a vo svojich plánoch miesto pre 
každého. Vtedy titul hriešnika ide stranou a stávame 
sa jeho dcérami a synmi.

  Anna Pintir
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Biblická žena

Rachab – hriešnica alebo hrdinka?



„Je vždy lepšie zobrať si niečo, čo je trošku „nad nami“. Je potrebné čítať aj niečo iné – nie iba 
spisovateľov, s ktorými súhlasíme, ale aj tých, s ktorými sme odhodlaní bojovať. Neodsudzujme ich len 
preto, lebo sa nezhodujeme, ich uhol pohľadu nás vyzýva, aby sme skúmali pravdu a preskúmali ich 
náhľady vo svetle Písma. Nesúďme a nekritizujme autorov, o ktorých máme informácie iba z druhej 
alebo tretej ruky, a sami sme sa nepousilovali prečítať ich diela... Neboj sa nových ideí – a tiež nedovoľ, 
aby ťa odtiahli.“
 Muriel Ormond

Prečo máme čítať?
1. Duchovní vodcovia a veriaci by mali čítať knihy kvôli duchovnému oživeniu a prospechu. Kniha, 
ktorá poskytuje impulzy a inšpiráciu by mala byť náš výber.
2. Duchovní vodcovia by mali čítať knihy, ktoré nabádajú um.
3. Duchovní vodcovia by mali čítať z dôvodu vyvíjania štýlu kázania a vyučovania ako aj písania. 
Preto, nič sa nevyrovná knihám autorov, ktorí rozširujú našu slovnú zásobu, učia nás myslieť a učia nás 
zručnosti dôraznej a silnej reči. 
4. Vodcovia by mali čítať aj kvôli informáciám. Vodcovia by mali čítať a tak spoznávať dobu, v ktorej žijú 
a byť  informovaní o poli činnosti.
5. Mali by čítať, aby mali spoločenstvo s veľkými umami. Je možné mať obecenstvo s  najväčšími a 
najsvätejšími ľuďmi cez ich písanie.
Je nemožné posúdiť akému dobru nám poslúži jedna kniha!

Ako čítať?
Nasledovné pravidlá významne zlepšia čítanie a prospech bude trvalejší.
1. Čítaj trošku z toho, čo má byť hneď zabudnuté, lebo to pomáha formovať zvyk zabúdania. Knihy si 
vyberaj tak, ako si vyberáš priateľov.
2. Čítaj s ceruzou a zošitom v ruke. Vyvíjaj systém poznámok – to zlepšuje pamäť. 
3. Dobre je mať zošit, do ktorého si budeš písať to, čo považuješ za významné, zaujímavé, sugestívne a 
hodné pamätania si.
4. Over si historické dátumy, vedecké termíny, a nech nezostanú nejaké slová, ktorým nerozumieš.
5. Nech je čítanie rozmanité, lebo um ľahko zapadá do rutín. Rozmanitosť občerstvuje tak um ako aj 
telo. 

Čítanie vytvára kompletného človeka, hovorenie pripraveného človeka, písanie precízneho človeka. 
Bacon

Dajte mi 26 cínových vojakov a dobyjem svet. (26 písmen v anglickej abecede)
Benjamin Franklin

Pero je mocnejšie ako meč.
Ľudové porekadlo

Luthera spoza kazateľnice počúvalo niekoľko ľudí, kým jeho knihy čítala celá Európa.
Parafráza

...Dones aj knihy a najmä pergament.
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Zlaté pravidlo čítania



2. Tim. 4:13

Kým neprídem, buď bedlivý čítania.
1. Tim. 4:13
 
Pavlova rada Timoteovi „Buď bedlivý čítania“ sa bezpochyby vzťahovala na verejné čítanie starozákon-
ných písem. Jeho rada určite zodpovedá aj iným oblastiam čítania. Knihy, ktoré chcel Pavel, aby mu Timotej 
doniesol boli, najpravdepodobnejšie, nejaké vybrané diela- židovské historické diela, egzegeza a vysvetlenie 
zákona a prorokov. Chcel svoje posledné mesiace využiť čo v užitočnejšej práci – skúmaním najcennejších 
kníh – bol študentom do konca.
Oswald Sanders 

Pec, sviečky, kus plátna na záplatu Ale predovšetkým sa modlím a prosím Vašu milosť, aby mi váš správca 
dovolil mať hebrejskú Bibliu, hebrejskú gramatiku a slovník, aby som mohol tráviť čas študovaním. 
prekladateľ Biblie do angličtiny William Tyndal pred smrťou 1536 r.

Bez nástroja niet remesla.
Ľudové porekadlo

Muž, ktorý chce duchovne a intelektuálne rásť, vždy bude so svojimi knihami. Právnik, ktorý chce mať 
úspech vo svojej profesii musí sledovať najdôležitejšie súdy a všetky zmeny v zákonoch. Lekár musí sledovať 
zmeny a objavy vo svojom odbore. A duchovný vodca musí ovládať Božie slovo a jeho zásady, a musí tiež 
dobré vedieť, čo sa deje v mysliach tých, ktorí ho nasledujú. Na dosiahnutie týchto cieľov musí byť ruka v 
ruke s osobnými kontaktmi v smere selektívneho čítania.
Oswald Sanders

John Wesley prežil vášnivú túžbu čítať a to obvykle pri jazde na koni. On niekedy jazdil viac ako sto kilom-
etrov za deň. Veľa čítal o rôznych témach. Týmto spôsobom, on prečítal na tisíce kníh ... Mladým ministrom 
v jeho spoločnosti povedal, že alebo nech čítajú, alebo nech opustia službu.
Oswald Sanders

Odhodlanie stráviť aspoň pol hodiny v čítaní cenných kníh, ktoré poskytujú potravu pre dušu a budúci 
duchovný a duševný rozvoj, bohato prospejú tým, ktorí zatiaľ obmedzovali svoje čítanie na úzke, povrchné 
knihy.
Oswald Sanders

Čítaj, a tak vyplň studňu inšpirácie.
Harold J. Ockenga

Čítaj, nie na to, aby si sa protivil alebo zavrhoval, ani na to, aby 
si hneď uveril a zobral za pravdu, ani na to, aby si našiel zdroj ro-
zhovoru alebo diskusií, ale na to, aby si vymeral a zvážil. Niektoré 
knihy je potrebné preskúmať, niektoré prehltnúť a iba niektoré 
požuvať a stráviť.
Bacon

Málo vedomostí je nebezpečná vec.
Aleksandar Pope

Môj národ hynie, lebo nemá známosti.
Hozeáš 4:6
               Miroslav Čobrda
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    Vášeň - Ochota srdca

Ak si si stanovil ciele na najbližšie obdobie, alebo 
začínaš zisťovať, čo je tvoje celoživotné poslanie 
a postupne doň vchádzaš, budeš potrebovať 
vášeň. Ak máš svoje ciele dosiahnuť a naplniť 
víziu, bude ťa to niečo stáť. Sú ľudia, ktorí síce 
vedia, čo by mali v živote robiť, ale z akýchsi 
príčin to nerobia, alebo to robia neochotne. 
Izaiáš 1:19 hovorí:
„Ak budete chcieť a budete poslúchať, budete 
jesť dobré veci zeme.“
Ak budete poslúchať a ak to budete robiť 
ochotne, teda celým srdcom, až potom máte 
záruku prosperity.
Žijeme v dobe povrchnosti. Ľudia chcú čo 
najlepšie finančné ohodnotenie za čo najmenšie 
úsilie. Rozprával som s jedným podnikateľom, 
ktorý mi povedal, že za tieto roky podnika-
nia bolo vždy najťažšie získať dobrého a 
spoľahlivého pracovníka.

Správny postoj

Často jediným rozdielom medzi úspechom a 
porážkou je tvoj postoj. Nie je až tak dôležité, čo 
všetko ti stojí v ceste, koľko neúspechov máš za 
sebou, alebo koľko ľudí je takzvane pred tebou. 

Ak si zachováš správny postoj srdca Boh sa pos-
tará o to, aby sa tvoja vízia naplnila.
Kvalita tvojho života oveľa viac závisí od postoja, 
ktorý k životu máš, než od toho, ako veľmi ťa 
život podviedol. Bez ohľadu na okolnosti, pos-
toj, ktorý zaujmeš, je vždy v tvojej moci.
V jedno ráno vstúpil mladý muž do preplneného 
výťahu v dobrej nálade. Vo výťahu bolo ticho, 
nikto sa netešil na ďalší pracovný deň. Ale mladík 
si naďalej niečo veselo pískal. Po chvíli to jeden 
z mužov nevydržal a podráždene sa ho opýtal: 
„Človeče, z čoho máte takú radosť?“ Mladík bez 
váhania odpovedal: „Viete, ešte nikdy predtým 
som tento deň nežil.“
Mám podobnú skúsenosť. Ešte počas štúdia 
na stavebnej fakulte, cez prázdniny, niekedy po 
štvrtom semestri, som si privyrábal ako brigád-
nik na stavbe. Chlapi boli klasickou vzorkou 
party šikovných aj menej šikovných, ale hlavne 
všetkému sa rozumejúcich robotníkov. Reptalo 
sa na všetko, od počasia, cez dĺžku pracovnej 
doby a nekvalitu náradia, až po šéfstvo. Pretože 
v tom čase som už bol veriacim, bol som úplne 
iného ducha. Nechcem, aby to vyzeralo ako  z 
nejakej komunistickej brožúrky, ale pracoval 
som s elánom. Bol som mladý, plný sily a viery, 
že Boh je so mnou. V montérkach som si nosil 
malú Bibliu a počas prestávok som si z nej čítal. 
Moji kolegovia sa zjavne so znovuzrodenými ve-
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 Úryvok z knihy 

5 V k Víťazstvu
Peter Čužík

  Ľudia hľadajú väčšinou päť P. Táto kniha ti však ponúka päť V, ktoré ťa privedú k víťazstvu : víziu, 
vášeň, vieru, vzťahy, vytrvalosť.

  Päť V k víťazstvu ťa bude pútavým spôsobom sprevádzať životmi slávnych a úspešných ľudí zo 
súčasnosti, nedávnej minulosti alebo biblickej histórie. Bude pre teba vynikajúcim zdrojom povzbude-

nia a múdrosti v oblasti vzťahov, podnikania alebo duchovnej služby.
          Tu sú niektoré z otázok, na ktoré nájdeš odpovede:

- Ako nájsť víziu pre svoj život?
- Ako sa vysporiadať s minulosťou?
- Prečo sa úspešní stali úspešnými?
- Ako si vyberať spolupracovníkov?



riacimi ešte nikdy nestretli, a tak sme mali mno-
ho zaujímavých rozhovorov.
Nikdy nezabudnem na jedno pondelňajšie ráno. 
Nastupovali sme do práce na šiestu a vonku 
bolo veľmi sychravo. Miestnosť, kde sme sa pre-
zliekali, bola na poschodí. Niekoľko robotníkov 
tam už bolo, keď som si po schodoch vykračoval 
a pri tom si pískal nejakú melódiu. Všetkých som 
pozdravil a dokonca som si začal pospevovať. 
Mali ste vidieť ich ospalé tváre. Moje počínanie 
sledovali s neskrývaným úžasom a nedokázali 
pochopiť, ako môžem mať v pondelok o šiestej 
ráno, keď nastupujem do práce, dobrú náladu. 
Snažil som sa im vysvetliť, že od chvíle, ako som 
uveril v Pána Ježiša Krista, je v mojom srdci neu-
stála radosť. Myslím, že to úplne nepochopili, 
ale v ten deň mi dali prezývku „svätý Peter“, 
ktorá mi zostala po zbytok môjho pobytu na 
stavbe. Dodnes sa na tom bavím.
Ale v týchto príbehoch je jedno krásne poučenie. 
Mnohokrát naša únava ani tak nie je spôsobená 
návalom práce, ako skôr nedostatkom ochoty, 
s ktorou tú prácu robíme. Pre mužov poviem 
jednu ilustráciu, s ktorou sa dokážu stotožniť, 
pokiaľ sa nevyžívajú v nakupovaní podobne 
ako ja. Uznávam, že nakupovanie je potrebné 
a vážim si svoju manželku za to, že vie nakúpiť 
oveľa lepšie ako ja. Ani jej neupieram právo 
chodiť po obchodoch častejšie ako je treba. 
Akurát nerozumiem tomu, prečo má v tom 
takú pasiu a ako je možné, že v obchode dokáže 
stráviť celé hodiny a pritom sa z toho radovať. 
Niekedy „zapriem sám seba“ a ideme nakupovať 
spolu. Stačí, aby sme v hypermarkete pobudli 
dvadsať minút a ja cítim poriadnu únavu. Ona, 
naopak, akurát začala a veľmi sa teší, že sme 
tam spolu. Vždy mi to pripomenie ten reklamný 
slogan: „Tam, kde iní končia, my len začíname.“ 
V čom je rozdiel? Ona nakupuje s radosťou, ja 
z poslušnosti. Poslušnosť bez ochoty však berie 
sily, entuziazmus a musíme si priznať, že dokáže 
poriadne otráviť aj naše okolie.

Tvoj postoj a úspech

Tvoj postoj tiež rozhoduje o tom, ako sa ti po-
darí „predať“ tovar, či zvíťaziť v konkurencii. 

Ešte na vysokej škole nás učili, že to, ako dobre 
dokážeme predať svoj projekt, nezávisí len od 
jeho obsahovej stránky, ale aj od toho, v akej 
forme ho dokážeme vypracovať a prezentovať 
na trhu. To, ako sa obliekame, to, ako komuniku-
jeme s ľuďmi, to, s akou istotou hovoríme o svo-
jich zámeroch, prezrádza veľa z nášho vnútra.
Pred nejakým časom som mal stretnutie s vedúci-
mi pracovníkmi kresťanskej organizácie Gedeo-
niti. Ich víziou je šíriť Sväté Písmo do rôznych 
sfér spoločenského života, aby k Božiemu slovu 
mali prístup aj ľudia, ktorí nechodia do kostola. 
Možno ste sa aj vy stretli s malými modrými 
knižkami s názvom Nová Zmluva, môžete ich 
nájsť v hotelových izbách, v nemocničných odd-
eleniach alebo aj vo väzniciach. Kresťania, ktorí 
túto prácu v Bratislave začali, sú už väčšinou v 
dôchodkovom veku. Rozprávali mi veľa príbe-
hov o tom, ako Božie slovo dokázalo premeniť 
ľudské životy a tie príbehy boli naozaj silné. Títo 
starší páni však nemali problém zasmiať sa aj na 
sebe samých.
Raz prišli podnikatelia z Ameriky, aby im pomohli 
s ponúkaním Nových zmlúv študentom pred in-
ternátom. Američania prišli dobre oblečení, so 
sebaistým výrazom tváre, na hlavách mali typ-
ické rančerské klobúky a jediné slovo, ktoré pri 
rozdávaní Biblií používali, bolo „free“- zadarmo.
Niekoľko slovenských gedeonitov, ktorí tam 
stáli spolu s nimi, sa tiež snažilo ponúkať Bib-
lie. Boli ochotní rozprávať sa s mladými ľuďmi, 
odpovedať na ich otázky. Ale skoro nik sa pri nich 
nezastavil. Všetci si Biblie brali od Američanov. 
Prečo? Myslím si, že sám tušíš. Slováci prišli jed-
noducho oblečení, trochu sa ostýchali, nevede-
li, ako takúto akciu mladí ľudia prijmú. Ich pos-
toj urobil viditeľný 
rozdiel. Zopakujem 
ešte raz vetu, ktorou 
som započal kapitolu 
Správny postoj: často 
jediným rozdielom 
medzi úspechom a 
porážkou je tvoj pos-
toj.

Pripravila: Zuzana Kaćanski
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Čas, ktorý tak rýchlo letí, okráda 
deti o kúzlo detstva, mladých o 
bezstarostnú mladosť,  starším 
približuje neistotu staroby, a preto 
by bolo dobre, aby sme na chvíľu 
zastavili životné hodiny a opýtali sa 
dôležitú otázku, predtým ako dáme 
do pohybu náš starý mechanizmus, 
ktorý nemilosrdne tiká a odkrýva 
presnosť našich rokov, mesiacov, 
dní, minút, dokonca aj sekúnd, „Kam 
nás dovedie tento čas? Aký je zámer 
nášho života? Aké máme ambície a 
kam nás oni dovedú?“

V tomto krátkom rozmýšľaní, keď 
sme aspoň na chvíľu zastavili čas, 
sme si uvedomili, že sú to otázky, 
ktoré si pravidelne kladieme. 
Môžeme k tomu dodať aj ostatné 
otázky, ktoré nás trápia. Ale akonáhle 
to urobíme, snažíme sa zabudnúť 
na ne, pretože by sme museli čeliť 
skutočným odpovediam. Ale či 
sme tak riešili otázku prítomnosti a 
budúcnosti, ak bojazlivo bežíme od 
reality, ktorá nás tak trápi. Či aj ďalej 
budeme tak šikovne predstierať, že 
žijeme v šťastnom manželstve, že 
máme perfektné rodinné vzťahy, 
v cirkvi, a v každej oblasti, že nám 
ľudia nakoniec naozaj uveria. Ak sa 
nám aj podarí schovať náš skutočný 
stav, naše svedomie neuznáva 
masku. Ono neuznáva falošný stisk 
ruky, a všetko to, čo sa zdá byť 
normálne. Ak sme úprimní pred 
svojou osobnosťou, charakterom, 
už veľakrát sme sa snažili utíšiť 
hlas svedomia, ktoré sa nám často 
sprotivilo, keď sme pošliapali 
Božie slovo. A keď naše svedomie 
otupelo, začali sme žiť život, v 
ktorom sme nespokojní a nešťastní. 
Záver je jednoduchý: „To, čo žijem, 
bez ohľadu ako žijem, je môj 
konečný rozsah, ktorý dosiahnem.“ 
A práve prijatie takého riešenia nás 
doviedlo do bodu, kde nie je snaha 

o sebaovládanie a sebadisciplínu, 
kde výbuchy, nepoctivosť, krízy 
v manželstve, alebo podobné 
„maličkosti“ nepôsobia rušivo, lebo 
sme si už na ne zvykli. Zvykli sme 
si alebo si zvykáme na ťažkosti, 
ktoré sú súčasťou každodenného 
života. Pravda, niekedy nechápeme 
kázeň, obsah dobrej knihy, počuje 
sa protest svedomia, keď čelíme 
faktom, že v Biblii píše inak ako 
my žijeme, ale to trvá príliš krátko, 
aby nás prinútilo vyšetrovať príčiny 
neúspechov v duchovnom vývoji. 
Nakoniec sa dostávame k bodu, 
kde duchovné regresie, strata 
základných kresťanských pravidiel 
života je normálny kresťanský priateľ 
na ceste do neba. Rozmýšľajúc o 
duchovnom stave kresťanov  som 
dospel k záveru, že potrebujeme 
duchovné zemetrasenie, ktoré 
nás oživí a prinúti na osobné 
prehodnotenie nášho vzťahu s 
Bohom a Jeho Slovom. Možno sme 
o takom zemetrasení rozmýšľali 
a modlili sa nech príde? Koniec 
koncov, nie sme ani my takí blázniví, 
ktorí tak úspešne klamú seba a 
kričia uprostred bieleho dňa aký 
je to krásny deň. Hoci niektorí žijú 
takým spôsobom, nakoniec ich tie 
predstavy sklamú. Áno, človek je  v 
nebezpečenstve. Či je toho vedomý 
alebo nie, mnohé udalosti to 
potvrdzujú. Ide o človekovo zdravie. 
Nie iba fyzické. Mnohí ľudia trpia 
duševnými poruchami. Je čoraz 
viac zničených manželstiev. Smutné 
je to, že ľudia, ktorí pravidelne 
navštevujú cirkev, počúvajú kázne a 
predstierajú kresťanskú pobožnosť, 
nie sú sebakritickí voči sebe, aby 
priznali, že to nie je život evanjelia, 
ktoré kázal Ježiš Kristus.   Pravdaže, 
ľuďom je dobre známy Učiteľov 
výrok, „ Ja som chlieb života. Kto 
príde ku mne nebude hladný.“ (Ján 
6.35)

MARTIN HLASTAN, autor 
niekoľkých kníh, nás potešil, keď 
pripravil túto Duchom inšpirovanú 
knihu, ktorá môže byť užitočná 
každému človekovi. Obsahuje to, čo 
trápi a zaťažuje naše životy, čo nás 
vzdiaľuje navzájom, a prinajhoršom 
od Toho, ktorý dal život za nás, aby 
sme my žili. 

Výber tém je bohatý. Venuje sa 
problémom, ktorým často čelíme. 
Verím, že každý, ktorý prečíta túto 
knihu (možme ju nazvať manuálom 
pre každého človeka) nájde 
seba, nielen v jednej alebo dvoch 
kapitolách! Aj sám som sa v nej našiel. 
Tridsať rokov som bol zanietený 
fajčiar, ktorý pofajčil 3 krabice denne. 
Boh chcel, aby môj brat v Kristovi, 
autor knihy, Martin Hlastan bol 
nástrojom vyslobodenia z neresti 
nikotínu. Po modlitbe Boh učinil svoje 
dielo! Viac som ani v sne nezatúžil 
fajčiť. Zázrak? Nie! Slovo jasne hovorí, 
„...tvoja viera ťa zachránila...iď v 
pokoji.“ (Lukáš 7.50)

Takže, ver, VER, a tvoje trápenia sa 
stratia ako ranná hmla. Ver a budeš 
mať pokoj, šťastie, lásku, slobodu, 
budeš mať večný život!
Prof. Bursić. Miljenko F.

Pripravila Zuzana Kaćanski

 „Upoznaćete istinu“
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A. Vysvetlenia o pôste
Biblická definícia - dobrovoľná zdržanlivosť od jedla s cieľom duchovného vývoja veriaceho. Poznáme 
niekoľko tzv. druhov pôstu a každý nájdeme v Písme.
• Normálny pôst (Mat. 4:2, Luk. 4:2)
• Danielov pôst (Daniel 1:12)
• Absolútny pôst (Ezdráš 10:6, Ester 4:16, Skutky 9:9)
• Nadprirodzený pôst (5. Moj. 9:9, 1. Kráľ. 19:18)
• Osobný pôst (Mat. 6:16-18)
• Pôst kresťanského spoločenstva (Joel 2:15-16)
• Národný pôst (2. Par. 20:3, Nehemiáš 9:1, Ester 4:16)
• Pravidelný pôst (Levit. 16:29-31, Zachariáš 8:19)
• Pôst v špeciálnych príležitostiach (Mat. 9:15)

Najčastejší druh pôstu medzi kresťanmi je normálny pôst, osobný pôst a pôst v špeciálnych 
príležitostiach. 

B. Pôst sa od veriaceho očakáva
Ježiš očakával, že sa jeho nasledovníci budú postiť. (Mat. 6:16-17 „A keď sa postíte...“)
Ježiš taktiež povedal, že príde čas, keď sa „jeho učeníci budú postiť“. Ten čas je TERAZ. Až kým sa Ježiš, 
Ženích svojej nevesty, cirkvi, nevráti, On očakáva od nás, že sa budeme postiť. Nemáme výzorom 
poukazovať na to, že sa postíme. Nemáme vyzerať zamračene alebo smutne. Takisto nemáme zanedbať 
to, ako vyzeráme, ale máme vyzerať čisto. (Ale keď sa ty postíš, pomaž si hlavu a umy si tvár, aby nie 
ľudia videli, že sa postíš...) Nikto by o tom nemal vedieť, iba ak je nevyhnutné. Vtedy dal Ježiš zasľúbenie 
o pôste: „...ale tvoj Otec, ktorý je v skrytosti; a tvoj Otec, ktorý vidí v skrytosti, odplatí tebe.“ Boh ťa 
odmení a požehná, keď sa postíš podľa Jeho slova. 

C. Dĺžka a cieľ pôstu
Ako dlho sa máme postiť? To záleží na tebe a na vedení Ducha svätého. V Biblii máme príklady o dĺžke 
pôstu:
• Jeden celý alebo časť dňa (Sud. 20:26, 1.Sam. 7:6, 2.Sam.1:12, 2.Sam.3:35, Nehemiáš 9:1, 
Jeremiáš 36:6)
• Pôst v priebehu jednej noci (Daniel 6:18-24) 
• Trojdňový pôst (Ester 4:16, Skutky 9:9)
• Sedemdňový pôst (1.Sam. 31:13, 2.Sam.12:16-23)
• Štyridsaťdňový pôst (5.Moj. 9:9, 1.Kráľ. 19:8, Mat. 4:2)
• Pôst neurčitého trvania (Mat. 9:14, Luk. 2:37, Skutky 13:2, Skutky14:2-3)

Všimnite si, že žiaden z týchto dôvodov nie je získať Božiu priazeň. Nemôžeme používať pôst ako spôsob, 
ako zanechať dojem na Boha, a tým získať Jeho priazeň.

D. Biblické zámery pôstu
1. Aby sa posilnila modlitba. (Ezd 8:23, Neh 1:4, Daniel 9:3, Joel 2:12, Skutky 13:3)
Najdôležitejším aspektom pôstu je jeho vplyv na modlitbu. Pôst je jedným z najlepších priateľov, ktorý 
pomáha našej modlitbe. Pôst vplýva, aby sme zmenili svoje modlitby, aby boli v súlade s Jeho vôľou.
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Biblické štúdium                BBI - 1. ročník
Kresťanský život, Štvrtá časť

Význam pôstu v rozvoji pobožnosti

 
Bez duchovného zámeru pôst je márny! 



2. Aby sa hľadalo Božie vedenie. V knihe Sudcom v 20. kapitole 11 plemien Izraela chystali vojnu proti 
Benjamínom. Pred odchodom do boja hľadali Hospodina, dvakrát prehrali a tretíkrát nielenže hľadali 
vedenie Hospodinovo, ale sa aj postili. (verš 26) Potom sa pýtali Hospodina: „Máme ešte raz vytiahnuť do 
boja proti našim bratom, Benjamíncom, a či máme od toho upustiť?“  Vtedy im Boh zrozumiteľne odkryl 
svoju vôľu: „Vytiahnite, lebo zajtra vám ich vydám do rúk.“ Len po tom ako sa postili, On dal Izraelovi 
víťazstvo. 
V Skutkoch 14:23 predtým, než Pavel a Barnabáš po cirkevných zboroch ustanovili starších, modlili sa a 
postili, aby mali Božie vedenie.

3. Aby sa vyjadril smútok, ktorý je spôsobený udalosťami.  V Sudcoch 20:16 jeden z dôvodov, prečo sa 
Izraelci postili, bol smútok nad stratou 40,000 bratov, ktorých stratili v boji. V 1. Sam 31:13, keď Filištíni 
zabili kráľa Saula, sa po pohrebe postili sedem dní. 

4. Aby sa vyjadrilo pokánie a obrátenie k Bohu. V knihe Joela 2:12 Hospodin rozkázal svojmu národu, 
aby cez pôst vyjadrili pokánie a návrat k Nemu. Jonáš 3:5 – určite najkompletnejší pôst, ktorý vyjadroval 
hlboké pokánie.
Nielenže pôst môže vyjadrovať pokánie, ale bez pokánia môže byť márny.

5. Aby sme ponížili seba pred Bohom. Pôst sám osebe nie je poníženie pred Bohom, ale mal by 
vyjadrovať poníženosť. U Farizeja, ktorý sa chválil pred Bohom, že sa postí dvakrát týždenne, nebola 
viditeľná poníženosť (Luk. 18:12). 

6. Aby sme premohli pokušenie a posvätili sa v Bohu. Keď príde čas boja s pokušeniami, alebo keď pred-
vídame, že im budeme čeliť, potrebujeme zvláštnu duchovnú silu, aby sme ich premohli. 
Pôst je spôsob ako premôcť pokušenie a obnoviť naše posvätenie v Bohu  s cieľom formovať sa na Ježišov 
obraz. 

 7. Aby sme vyjadrili lásku a uctievanie Boha. V Lukášovi v 2. kapitole sa spomína vdova Anna, čie 84 
rokov je vyjadrené v troch veršoch. V Lukášovi 2:37 táto bohabojná žena venovala väčšiu časť svojho 
života uctievaniu Boha: „..kde v pôste a v modlitbe slúžila deň a noc.“  Tak sa cvičíme disciplíne a ukazu-
jeme, že nám Boh znamená viac ako jedlo, že je hľadanie Jeho tváre dôležitejšie ako potreba za jedlom. 
To znamená, že tvoj žalúdok nie je tvojím bohom, ako niektorým. (Fil. 3:19)
Cirkev sa postila a slávila Boha. (Skutky 13: 2, 3)

E. Využitie
Z času na čas Kristov Duch ťa usmerní, aby si sa postil. Rozhodneš sa už predtým alebo budeš poslušný 
Jeho hlasu?

Jeden zo spôsobov ako nás Duch Svätý podnecuje k pôstu, sú naše potreby.  Ak ti je potrebná silná mod-
litba pre niečo, to je povolanie od Boha, aby si sa postil ohľadom tej veci. Ak ti je potrebné Božie vedenie 
v nejakej veci v tvojom živote, to je zároveň povzbudenie, aby si sa postil. Ak potrebuješ vyslobodenie a 
ochranu, je to pravý čas, aby si sa postil. 

Ak si sa nikdy predtým nepostil, začni s 1-dňovým pôstom, ale začni. 
Pamätaj, že Boh prikázal každému Izraelcovi, aby sa postil celý jeden deň v Deň Zmierenia. Boh požehná 
pôst každého svojho dieťaťa. Ak ti cez pôst zjaví Jeho plán pre tvoj život, to prinesie tie opravdivé 
požehnania, ktoré ti On chce dať.

Pripravil David Mamojka
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Zdá sa ti, že si iný/á ako všetci ostatní? Niekedy akoby ti nik nerozumel?
Niektorým veciam proste nerozumieš?

Je niekto pre koho si jedinečný/á, On ti rozumie lepšie ako 
hocikto a má ťa nesmierne radi!  Si Božím stvorením, do ktorého 
vložil mnohé talenty. Áno, práve On ťa pozná najlepšie. 
Príď a zúčastni sa na Tínedžerskom kempe, kde budeme všetci 
spoločne spievať, hrať sa, modliť sa a získavať mnohé nové a 
zaujímavé poznatky z Biblie. 
Tínedžerský kemp sa uskutoční od 17.07.2011 do 22.07.2011 v Oáze 
Elim v Sriemskej Kamenici.  Spolu s vami bude tím ľudí, s ktorými sa 
budete spoločne baviť.  Ak máte záujem spoznať lepšie Pána 
Ježiša a tráviť čas v Jeho prítomnosti spolu s nami, zavolajte 
Branislavovi a Ruth Petrášovým na tel. čísla:
 063-849-1185 a  062-582-011
 Prihlášky treba zaslať do 20.06.2011  
na e-mailovú adresu ruth@neobee.net 
Finančná úhrada pre 5 dňoví pobyt (ubytovanie, stravu a ostatné 
bežné náklady) na kempe je 2 800,00 dinárov, a účastníci ju 
potrebujú zaplatiť najneskoršie do 10.07.2011.
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Detský kemp
Rada sa hráš, modlíš, kamarátiš a máš 7 až 10 rokov? Buď aj ty časťou Detského kempu, ktorý sa 
uskutoční v Oáze Elim v Sriemskej Kamenici od 10.07.2011 do 15.07.2011. 
Čo ťa tam bude čakať?  Množstvo nových kamarátov, krásne príbehy z Biblie, rôzne hry aaaa... Bude 
tam čakať práve na teba s otvorenou náručou tvoj JEŽIŠ. Rodičia, o bezpečnosť vašich detí sa bude 
starať tím ľudí, ktorí budú neprestajne v blízkosti vášho dieťaťa.
Téma kempu je „Zavolaj mi a ohlásim sa ti”. Prednášajúci sa budú venovať rôznym zaujímavým príbehom 
z Biblie a životov iných ľudí.
V nedeľu 10. 07. 2011 o 17 hodine je naplánovaný zraz, po ktorom sa budeš môcť spoznať s mnohými 
novými kamarátmi. Večer budeme všetci spoločne spievať Ježišovi a užívať si Jeho prítomnosť.
Deti, ak máte záujem povedzte svojim rodičom, aby zaslali prihlášku do 20.06.2011 zodpovedným pre 
Detský kemp Anne a Vladimírovi Červenimu, 
na e-mailovú adresu mixvlada@eunet.rs, alebo 
nech zavolajú na telefónne čísla:  021-786-
922, 021-786-056,063/8-795-793 alebo  
063-556-946
Finančná úhrada pre 5 dňoví pobyt (ubytovanie, 
stravu a ostatné bežné náklady)  na Kempe je 
2 800,00 dinárov, a účastníci ju potrebujú 
zaplatiť najneskoršie do 10.07.2011.
Zavolaj nám, nech spoločne trávime čas s 
Ježišom.
Tešíme sa na teba! 

Tínedžerský  kemp
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Kresťanský seminár – kemp pre manželské páry

KRESŤANSKÁ RODINA
Späť k rodinným hodnotám

Čas: 25. – 29. júl 2011 (Pon. – Pia.)
Mesto: Báčsky Petrovec
Učitelia: Samuel a Debra Čelovsky, Kalifornia
               Michael a Shana Smith, Texas
Ubytovanie: Žiacky domov pri Gymnáziu – Internát
Cena: 4.800,00 din. na osobu -  (3x denne strava a            
           ubytovanie, použitie internetu a učební)
           Izby sú dvojposteľové a trojposteľové
Prihlášky zaslať najneskôr do 30. mája 2011
Prihlásiť sa u:   Jaroslava Andrášika - 063/8-659-447
                        andrasik1@stcable.net
                       Martina Širku - 063/707-2-606
                        martinsirka@gmail.com

Tri prednášky denne.
Poobedňajšie aktivity: prechádzky, šport, návšteva múzea, 
Petrovaradínskej pevnosti a Iriškiho Venca. 
Dynamické večerné bohoslužby, ktorých sa zúčastnia aj 
lokálni veriaci, mladí z Petrovca a okolia, chváliace tímy a 
hostia z Ameriky so zvláštnym programom hudby a hovorenia 
slova.

Témy, ktoré budú spracované:
1. Boží plán za rodinu
2. Oddanosť a vernosť
3. Správna komunikácia medzi manželmi
4. Odpustenie
5. Spoločný duchovný rast
6. Vyriešenie konfliktov v rodine na Biblický spô.
7. Zaneprázdnenosť a stres – ako sa s tým 
vysporiadať
8. Financie
9. Pochopenie rozličností manželov
10. Duchovný rozpor, a pod.

Mládežnícky kemp
A je to tu!
Ďalší rok je za nami, a my sa máme znovu na čo tešiť!
I tento rok pre vás, mladých, priprávame mládežnícky kemp, ktorý je naplánovaný na 09.08.2011  do  
14.08.2011.
Určite si spomíname na každý kemp s veľkou radosťou a spomienkami na množstvo požehnaní. Rovnako i 
tento rok sa tešíme na spoločný čas strávený pri modlitbe a v spoločnosti nášho Boha, ktorý viditeľne pre nás 
pripráva žatvu. 
Tento rok sa kemp uskutoční v Báčskom Petrovci v internáte gymnázia Jána Kollára. Internát je ubytovňa 
s dvomi a tromi lôžkami, internetom, športovými objektmi, učebňami, jedálňou a všetkým, čo je potrebné na 
realizovanie kempu.
Kemp sa bude konať pod názvom STARS ( čo v srbčine znamená: Srbija Treba Apostolsku Reformu Sada).
Okrem domácich prednášateľov kempu sa zúčastnia aj Adam a Maja Hunley, ktorí sú mladými ľuďmi a mi-
sionármi na Blízkom  Východe, kde ich Pán používa na zvláštny spôsob, o čom nám určite porozprávajú aj 
osobne. Brat Adam bude večerným kazateľom. Účastníci kempu v Slovenskej republike, ktorý sa konal v roku 
2006 si určite na neho pamätajú. Sestra Maja bude tiež mať službu vyučovania sestier.
 Ak máte záujem zúčastniť sa na kempe a spolu s nami tráviť čas v chválach a prítomnosti nášho Pána, 
potrebné je prihlásiť sa do 20.06.2011 a s prihláškou zaplatiť jednodňový poplatok kvôli rezervovania miesta, 
s tým, že počet miest je obmedzený. Prihlášky treba zaslať na e-mailovú adresu  pavel.mamojka@gmail.com
Podrobnejšie informácie môžete získať u Pavla Mamojku  na tel. číslach: 
021/786-191 a  063/8929-013
Poplatok: 1.100 din. denne x 5 dní = 5.500din. V cene je zahrnuté ubytovanie, strava a používanie všetkých 
rekvizít.
Príďte, nech spolu zasvietime na scéne Božieho kráľovstva. Tešíme sa na vás!

 



Nájdite mená z Biblie v tejto osemsmerovke. Keď sa vám podarí nájsť všetky 
mená, zostanú vám 14 písmen, ktoré tvoria vetu, ktorá vyhlasuje jednu veľkú 
pravdu. Nájdite tu pravdu.
(Poznámka: Jedno a to isté písmeno môže byť použité viackrát. Npr. Ján a Jakob 
môžu obsahovať jedno a to isté „J” a  pod.)

Štáty, mestá a miesta
Izrael, Gáza, Týr, Emaus, Pút, Lachíš, Damask, Haj, Lystra, Tesalonika, Efez, Kolos, Súsa, Kúš, Siloam, 
Gilgal, Samária, Golgota, Eden, Nébo, Joppa, Gúr, Nób, Rím, Hóreb, Dán, Kána, Púšť, Nebo, Peor, Filipy, 
Arád, India, Ofra.

Pripravil Dan TomášikP Ú T S Ú S A N E B O
H Ó R E B G I L G A L
A I D N I Á Ú B Š Ú K
J O E F E Z A R F O O
H D Á N J A R T S Y L
E N A N É B O A E G O
J Ó V M Ž M M R E O S
O B D Y A Á V Á M L F
P P E O R S R D A G I
P E L I A Ý K CH U O L
A I A N T R Í M S T I
S R Á P Ú Š Ť N Ý A P
A K I N O L A S E T Y
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Pre mladých...

MODLITBA
V TOMTO ZNEČISTENOM SVETE, KDE HRIECH VIDNO NA KAŽDOM KROKU – JEŽIŠ, POMÔŽ MI NÁJSŤ TVOJU SPRAVODLIVOSŤ.

TU, KDE  JE TAK MNOHO CIEST A KAŽDÝ SA UBERÁ SVOJOU VLASTNOU – JEŽIŠ, POMÔŽ MI KRÁČAŤ TOU TVOJOU.
VO SVETE, KDE SÚ PREVRÁTENÉ MANŽELSTVÁ – JEŽIŠ, POMÔŽ MI BYŤ TVOJA ČISTÁ NEVESTA.

KEĎ POČUJEM PRÁZDNE SLOVÁ A NESPLNENÉ SĽUBY – JEŽIŠ, POMÔŽ MI DRŽAŤ SA TVOJICH ZASĽÚBENÍ.
S PRÁZDNOU PEŇAŽENKOU A VRECKOM A S PLNÝMI RUKAMI DLHOV – JEŽIŠ, POMÔŽ MI MAŤ ISTOTU V TEBE.
KEĎ VLASŤ ZLYHÁ A NEVIE RIEŠIŤ MÔJ PROBLÉM – JEŽIŠ, POMÔŽ MI NEZABUDNÚŤ , ŽE TY SI KRÁĽ KRÁĽOV.

VO SVETE, V KTOROM POČUŤ TAK MNOHO HLASOV A KDE KAŽDÝ KRIČÍ, ŽE JE TEN SPRÁVNY – JEŽIŠ, POMÔŽ MI POČUŤ TVOJ HLAS.
V ŠKOLÁCH, KDE SA MNOHÍ STÁVAJÚ OTROCI DROG A ALKOHOLU – JEŽIŠ, POMÔŽ MI BYŤ TVOJÍM UČENÍKOM. 
KEĎ SVET HOVORÍ, ŽE NIET ZÁKONA, KTORÝ NÁS NAUČÍ AKO SA SPRÁVAŤ A ŽIŤ – JEŽIŠ, DAJ MI TVOJE SLOVO.

V ČASOCH, KEĎ SOM ZMÄTENÝ A NEVIEM ČOHO SA CHYTIŤ –JEŽIŠ, POMÔŽ MI DRŽAŤ SA TVOJHO KRÍŽA.
ČOKOĽVEK SA DEJE - JEŽIŠ, NECH KAŽDÝ DEŇ ZAPIERAM SEBA, NOSÍM TEN KRÍŽ A NASLEDUJEM TEBA.

AUTOR: DAN TOMÁŠIK
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Čo máme na mysli, keď hovoríme...
Sú termíny a výrazy, ktoré možno často počuť na našich bohoslužbách, no pre niektoré z nich často nepoznáme ten 
presný význam. Naším zameraním v tomto článku bude takéto výrazy v niekoľkých vetách vysvetliť. Budeme sa snažiť 
ich použiť tak, ako sú použité v Biblii. Tieto výrazy rozdelíme do viacerých tematických oblastí, ktoré si potom budete 
môcť pravidelne čítať v každom vydaní nášho časopisu. Dúfame, že vám tieto informácie budú osožné. 

Ježiš. Ježiš Kristus alebo Ježiš Nazaretský bol židovský učiteľ a je pôvodcom kresťanstva. Biblia o Ňom hovorí ako 
o zasľúbenom Vykupiteľovi a Spasiteľovi sveta, synovi Božom. Stal sa ústrednou postavou a hlavou cirkvi, ktorej 
účastníkmi sú kresťania. Biblia hovorí, že Ježiš bol židovský učiteľ, ktorý kázal evanjelium, uzdravoval chorých a vyháňal 
démonov mocou Ducha Svätého. Narodil sa z panny menom Mária a bol nevinne odsúdený Pontským Pilátom na 
žiadosť židovskej veľrady. Zomrel na kríži pri Jeruzaleme, no v tretí deň vstal z mŕtvych a vstúpil do neba. Jeho smrť 
priniesla spasenie každému, kto v Neho uverí a prijme Jeho obeť na kríži (pozri si Matúš 1:1; Ján 20:31; Lukáš 1:34; 
Matúš 28:5-10; Marek 16:51).

Kristus. Grécke slovo s významom „pomazaný“, ekvivalentné hebrejskému slovu Mesiáš. Novozákonní veriaci ho 
používali výlučne, keď sa odkazovali na Ježiša Krista Nazaretského, ktorý naplnil starozákonné proroctvá o Mesiášovi 
a stal sa naším Spasiteľom. Je zaujímavé, že väčšina Židov neprijímajú toto tvrdenie a ešte stále očakávajú na príchod 
sľúbeného Mesiáša (pozri si Ján 1:41; Matúš 16:16; Matúš 26:53).

Učeník. Učeník je nasledovník alebo žiak učiteľa. V kresťanstve sa tento názov vzťahuje na nasledovníkov Ježiša Krista, 
a to dvanásť učeníkov (taktiež predstavovaných ako dvanásť apoštolov), sedemdesiat učeníkov, ktorí boli prvými 
Ježišovými nasledovníkmi (pozri Matúš 10:1-4; Skutky 6:7; Ján 13:35).

Pastor. Pastor je názov používaný na označenie duchovného služobníka. Slovo pastor pochádza z latinčiny a znamená 
„pastier“. Názov pastor bol na začiatku kresťanstva používaný za Ježiša Krista, ktorý bol ten „dobrý pastier“ (Ján 
10:11). No, slovo pastier je použité ešte v Starej Zmluve a to 173-krát a opisuje staranie sa o stádo (1.Mojžišova 29:7), 
a duchovnú pašu ľudí (Jeremiáš 3:15). Dnes sa však v letničných zboroch používa ako názov pre vedúceho zboru (pozri 
si Ján 21:16; Skutky 20:28; 1.Korinťanom 9:7; Efezským 4:11; 1.Petrova 5:1-2).

Kresťan. Opis veriaceho v Ježiša Krista, čo znamená „podobný Kristovi“ alebo „patriaci Kristovi“. Tento výraz opisuje 
predmet našej viery a oddanosti tomu, s ktorým chceme byť identifikovaný. V Novej Zmluve je použitý trikrát (pozri si 
Skutky 11:26; Skutky 26:28; I Petrova 4:12-16).

Letničné hnutie. Letničné hnutie je jedno z duchovných hnutí v kresťanstve. Názov hnutia je odvodený z gréckeho 
názvu pre sviatok „Letnice“, keď sa, podľa biblického záznamu, Svätý Duch spustil na apoštolov. Súvisiace náboženské 
hnutia existovali v Európe a Amerike v 18. storočí. Dnešná forma náboženstva sa objavila na začiatku 20. storočia. 
Začiatočníkom hnutia sa považuje Charles Fox Param (pozri si Skutky 2).

Pripravil: Vlastimir Pintir,   Zdroj: www.wikipedia.org

Koncom júna vyjde nové CD 
Dua A.D. 2011 pod názvom 

Na mieste našich stretávaní.
Naším prianím je,  aby vás tieto 

chvály skutočne  privádzali do 
Božej prítomnosti, bližšie k tomu 
miestu, kde sa stretávate s Ním.

* CD si budete môcť zadovážiť u Dana Tomášika a v Manne.
Cena 300,00 din.
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V súčasnosti môžeme spozorovať, 
že sú kresťania viac negatívni 
než pozitívni, mnohí sú vedení 
pocitmi a videním a nežijú z viery. 
Mnohokrát kritizujú a súdia a 
ovocie Ducha nevidno v ich živote. 
Tento článok bol napísaný pre 
každého, kto pristúpi s otvoreným 
srdcom, na požehnanie a 
budovanie, aby tá osoba čoraz viac 
rástla vo viere. Nie je možné rásť 
a napredovať kým sme negatívni, 
kým ohovárame iných,  pohŕdame 
nimi alebo zastrašujeme nejakými 
vecami. 

A tak, drahý brat a sestra, rozsievaj 
slová uzdravenia a dostaneš 
uzdravenie, rozsievaj slovo lásky 
a budeš mať lásku, rozsievaj slovo 
pokoja a dostaneš pokoj, rozsievaj 
pozitívne a výsledok bude 
pozitívny. Jeden brat kazateľ raz 
povedal: „Ak vieš o svojom bratovi 
50% dobrých vecí a tiež toľko 
zlých vecí, radšej hovor o tých 

dobrých.“ Či môžeš tento návrh 
prijať s láskou? Je predivná vec, 
keď sa jeden kresťan rozhodne 
obnoviť svoju myseľ, svoj um. 
Rozhodni sa práve teraz, ako čo 
navrhuje jeden pastor: „Doneste 
kvalitné rozhodnutie.“

Nezabúdaj, si nové stvorenie (2. 
Kor. 5:17) a preto nehovor o sebe 
ako o chudákovi, pretože to, čo 
bolo biedne, Boh urobil novým 
stvorením. Dovoľ, nech sa cez 
teba oslávi Ježiš, začni donášať 
ovocie Ducha (Gal. 5:22, 23). 
Ten, ktorý donáša ovocie Ducha, 
nikdy nebude ohovárať, pohŕdať 
alebo súdiť veriacich. Ak si ešte 
nedoniesol ovocie Ducha, začni 
teraz, ešte nie je neskoro. Ak 
tvoj rozhovor začínal ohováraním 
alebo súdom, zmeň to, a začni 
s budovaním a modlitbou za 
pastora, za zbor, za prebudenie, 
za požehnanie na každej službe. 
Modlite sa, bez ohľadu koľkí ste 
zídení, podľa Matúša 18:19-20.

Už teraz začni s pozitívnym 
vyznaním o svojom pastorovi, 
bratovi alebo sestre. Povedz to 
nahlas, aby si počul sám seba: 
„Môj pastor je nové stvorenie, 
on je požehnaný, on je víťaz, 
väčší je ten, ktorý je v ňom, ako 
ten, ktorý je vo svete, on donáša 
ovocie Ducha, on je uzdravený v 
Ježišových ranách, on napreduje, 
on je Božie dieťa.“ Začni so slovami 
viery už dnes. Možno máš niekoho 
vo svojom živote koho nemôžeš 
zniesť a vieš, že to nie je dobre a 

nemá tak byť, ale 
ty jednoducho 
nemôžeš, nemáš 
sily na to, ale 
je riešenie, 
ktoré ti s láskou 
n a v r h u j e m 
- modli sa 
za tú osobu, 
j e d n o d u c h o 
modlitbou zlom 
to, čo je zlé, zlom 

to svojím vyznaním: môj brat\
moja sestra je nové stvorenie a 
ja ho\ju milujem čoraz viac, ja sa 
teším z toho, že je on\ona Božie 
dieťa a môj brat\sestra. Moja 
láska voči nemu\nej rastie. Začni 
žiť z viery a nie z videnia, a zažiješ 
divy.

Nebuď ako tí, ktorí žijú videním, 
súdia, kritizujú, ohovárajú – 
takí nedonášajú ovocie Ducha. 
Pamätám si jedno dobré príslovie, 
ktoré mi povedala jedna sestra 
a nech každý skúsi vymerať 
sám seba. Príslovie hovorí: „Čo 
v niekom prebýva, to hľadá u 
iného.“ Ak v tebe prebýva hriech 
a ohováranie, vždy budeš hovoriť 
o cudzích chybách a slabostiach. 
Avšak ak v tebe prebýva láska  
a ovocie Ducha, ty nebudeš 
hľadieť na chyby iných ľudí, ale 
budeš rozsievať pozitívne semä 
so slovami: „Ja viem, že môj brat 
padol, ale verím, že aj vstal, verím, 
lebo ho milujem.“ 

Začni s duchovným budovaním 
a budeš takmer všetkým k 
požehnaniu a budú očakávať na 
stretnutie s tebou a rozhovor. 
Iba tí, ktorí žijú videním, ťa 
nebudú milovať, ale ty sa neboj a 
neprestaň s budovaním, naopak, 
modli sa za tie osoby.

Drahí bratia, buď pastori, 
kazatelia alebo poslucháči sediaci 
v lavičkách – pre všetkých platí 
to isté pravidlo: „Kto čo rozsieva, 
to bude aj žať.“ Buď pozitívne, 
alebo negatívne, dobré alebo zlé. 
Vďaka nášmu drahému Pánovi za 
Jeho predivné slová povzbudenia, 
ktoré nie sú mŕtve, ale sú duch 
a život (Ján 6:63). Zakončím so 
slovami jedného brata, ktoré 
boli adresované mne a ja ich 
píšem vám – Milujem bratov a 
sestry, nech padne na nich každé 
požehnanie. Amen.

Igor Etemović

BUDOVANIE

Apoštol Pavel hovorí v Efež. 
4:23: „Obnovte sa duchom 
svojej mysle.“ Ako môžeme 
obnoviť svoju myseľ? Jedine 
Božím slovom, lebo v ňom 
je sila, lebo to je živé slovo, 
nie mŕtve. A teda sejme do 

svojho srdca to dobré semä, 
aby aj plod bol dobrý, lebo 
čo rozsievame, to budeme 

aj žať. (Gal. 6:7)
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Fukušima: 
Japonskí dôchodcovia ochotní obetovať sa a ísť do zamorenej oblasti

Aktualno: 21. storočie

  FUKUŠIMA, JAPONSKO - Zatiaľ čo nám z 
poškodenej japonskej jadrovej elektrárne 
Fukušima neustále prichádzajú zlé správy, 
skupina 180 dôchodcov dobrovoľníkov sa 
prihlásila ísť do zamorenej oblasti. Je to 
pokus o zlepšenie zariadení na chladenie 
v elektrárni s cieľom zastaviť tavenie 
nukleárnych jadier. 
  Sto osemdesiat odborníkov vo veku 54 
až 78 rokov, ktorí o sebe hovoria, že sú 
„kvalifikovaná veteránska jednotka“ odídu 
do elektrárne Fukušima a svojimi znalosťami 
a skúsenosťami sa pokúsia opraviť systém 
na chladenie. 
  Mladí ľudia by podľa nich nemali riskovať 
svoj život kvôli tejto akcii, napísal britský list 
The Times.
   „Mladí ľudia, predovšetkým tí, ktorí 
plánujú mať v budúcnosti deti, by sa nemali 
vystavovať radiácii,“ tvrdí 72-ročný bývalý 
inžinier  Jasuteru Jamada. 
  Momentálne v poškodenej jadrovej 
elektrárni pracuje asi 100 ľudí, ale 
potrebujú oveľa viac ľudí.  Zdá sa, že okrem 
dôchodcov, nikto nie je ochotný konať túto 
nebezpečnú prácu. 
  „Pravdaže sa obávame,“ hovorí Jamada, 
„ale nemôžeme sedieť so založenými 
rukami iba preto, lebo sa bojíme.“

Rimanom 5:6-10 hovorí:
  Lebo Kristus, keď sme ešte boli slabí, ešte 
za času zomrel za bezbožných. Lebo sotva 
kto kedy zomrie za spravodlivého, pretože 
za dobrého by sa niekto snáď aj odvážil 
zomrieť.
Ale Boh tak dokazuje svoju lásku naproti 
nám, že keď sme my ešte boli hriešnikmi, 
Kristus zomrel za nás. A tak teda je omnoho 
istejšie, že teraz, keď sme ospravedlnení 
jeho krvou, budeme zachránení skrze neho 
od budúceho hnevu. Lebo ak vtedy, keď sme 
boli nepriateľmi, boli sme zmierení s Bohom 
skrze smrť jeho Syna, tak je o mnoho 
istejšie, že súc zmierení budeme spasení 
jeho životom.

  Človek dokazuje lásku naproti svojmu 
národu, svojej rodine alebo známym, ale 
Boh nás miloval ešte skôr ako sme Ho 
poznali. Preto je Ježiš hodný, aby sme žili 
pre Neho a podľa Jeho slova, ktoré nám 
zasľubuje odplatu večného života. 

Vladislav  Širka
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